
Protokół Nr 19  
z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju Rady Gminy Pabianice 

odbytego w dniu 15 marca 2012 r.#!!
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli radni członkowie Komisji w.g. załączonej listy 
obecności.$!
Ponadto w  posiedzeniu  Komisji uczestniczyli:$
1. Wójt Gminy Pabianice  Henryk Gajda$
2. Inspektor d.s. wodociągów i kanalizacji w Urzędzie Gminy w Pabianicach 

Sylwester Izbicki.$!
Posiedzeniu Komisji przewodniczył  Przewodniczący Komisji Adam Skawiński.$!
Przedmiot zagadnień omawianych na posiedzeniu Komisji:$
1. Analiza działań Gminy w zakresie gospodarki wodami opadowymi i 

gruntowymi w tym zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania 
spółkom wodnym dotacji celowych z budżetu Gminy Pabianice i sposobu ich 
rozliczania.$

2. Sprawy różne.$!
Przewodniczący Komisji Adam Skawiński dokonał otwarcia posiedzenia Komisji i 
przedstawił zagadnienia jakimi będzie zajmować się Komisja na posiedzeniu  t.j.  
omówienie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania Spółkom Wodnym dotacji 
celowych z budżetu Gminy Pabianice oraz o podjętych działaniach Gminy w 
zakresie rozwiązywania problemów w zakresie gospodarki wodami opadowymi i 
gruntowymi. I następnie poinformował że w dniu dzisiejszym na posiedzeniu obrad 
Sejmu RP zaprezentowane będą problemy jakie wystąpiły na terenie Gminy 
Pabianice dotykające naszych mieszkańców związane z budową drogi S8 a 
mianowicie wypłaty odszkodowań za wywłaszczone grunty od mieszkańców 
przeznaczone pod budowę tej drogi. $!
Wójt Gminy Pabianice Henryk Gajda poinformował że jeżeli chodzi o Ośrodek 
Zdrowia w Pawlikowicach to był rzeczoznawca i dokonał wyceny, natomiast 
pozostała niewielka działka przylegająca do gruntów Ośrodka Zdrowia która nie 
była objęta wywłaszczeniem a która w żaden sposób nie może być przez Gminę 
zagospodarowana. Urząd Gminy w Pabianicach wystąpił do Generalnej Dyrekcji 
Budowy Dróg w łodzi o przejęcie  również tej działki. Otrzymał pismo z Generalnej 
Dyrekcji o możliwości przejęcia tej działki jak również przedstawiono wycenę tej 
działki na kwotę 118.000,00 zł. Wójt uważa że należy wyrazić zgodę na propozycję 
Generalnej Dyrekcji Dróg w Łodzi.$
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Wójt Gminy Henryk Gajda poinformował także że w tym tygodniu odbędzie się 
przetarg na wykonawcę budowy nowego Ośrodka Zdrowia w Pawlikowicach.$!
Ad. pkt. 1.$!
Przewodniczący Komisji Adam Skawiński przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zasad udzielania Spółkom Wodnym dotacji celowych z budżetu Gminy Pabianice. A 
następnie sam zwrócił się z zapytaniem dotyczącym § 2 ust. 5 pkt. 2 i ust. 8 w 
załączniku do uchwały a mianowicie kto i komu wydaje upoważnienie  do składania 
oświadczeń woli i czy rozszerzony zapis ust. 8 mówiący że decyzję o przyznaniu 
pomocy finansowej podejmuje wójt Gminy Pabianice „po uprzednim zaopiniowaniu 
przez odpowiednią Komisję Rady” nie będzie kwestionować Regionalna Izba 
Obrachunkowa w łodzi.$!
Inspektor d.s. wodociągów i kanalizacji Sylwester Izbicki wyjaśniał że każda Spółka 
musi mieć Statut i Regulamin i taki zapis kto jest upoważniony do składania 
oświadczeń woli powinien znajdować się w tych dokumentach. Te dokumenty 
zatwierdzane są przez Starostwo Powiatowe, w związku z powyższym takie 
poświadczenie powinno być wydane przez Starostwo Powiatowe.$!
Natomiast co do ust. 8 załącznika do uchwały to po konsultacji ze Skarbnikiem 
Gminy Pan Sylwester Izbicki poinformował że taki rozszerzony zapis raczej nie 
przejdzie. Uchwała zostanie uchylona. Ponieważ to już na etapie tworzenia budżetu 
na rok przyszły należy konkretnie ustalić kwoty na poszczególne Spółki Wodne 
biorąc pod uwagę zadania określone przez Spółkę  we wniosku o udzielenie dotacji i 
zgodnie z procedurą uchwalania budżetu na rok przyszły komisje będą zapoznawały 
się również z wnioskami o udzielenie dotacji i wnioski będą opiniowane przez 
konkretne komisje.$!
Przewodniczący Komisji Adam Skawiński poddał pod głosowanie kto  z radnych jest 
za pominięciem rozszerzonego zapisu ust. 8  - za głosowali  radny Józef Kelnerowski 
i  Anna Marciniak. Za pozostawieniem rozszerzonego zapisu ust. 8 był radny  
Łukasz Drewniak który uzasadniał że jeżeli uchwała zostanie uchylona to po 
poprawce ponownie Rada podejmie uchwałę w miesiącu kwietniu br. Takie samo 
stanowisko zajął przewodniczący Komisji Adam Skawiński.$!
W tej kwestii inspektor Sylwester Izbicki ponownie skonsultuje się z radcą prawnym 
by nie było wątpliwości czy taki zapis jest prawidłowy.$!
Na tym dyskusję nad projektem uchwały zakończono.$!
 W drugiej części posiedzenia Komisji Przewodniczący Adam Skawiński rozpoczął 
dyskusje dotyczącą konieczności tworzenia Spółek Wodnych na terenie Gminy 
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Pabianice. Zdaniem przewodniczącego komisji Adama Skawińskiego zamysł jest taki 
by utworzone były dwie spółki z których jedna obsługiwała by teren północny 
Gminy a druga południowy.$!
Z rozeznania jakiego dokonano przewodniczący Adam Skawiński stwierdził że 
bardzo dużo pilnych prac związanych z regulacją wodną występuje na gruntach 
sołectwa  Piątkowisko i gruntach przylegających. Przewodniczący apelował by wyjść 
naprzeciw mieszkańcom Gminy i uświadamiać a wręcz namawiać i przekonywać o 
konieczności tworzenia Spółek Wodnych .$!
Wójt Gminy Pabianice Henryk Gajda informował że prowadził rozmowy z 
mieszkańcem Piatkowiska panem *********** który posiada już niektóre maszyny jak 
również zastanawia się rolnik z Gorki Pabianickiej pan *********. Ponadto pan 
inspektor Sylwester Izbicki posiada dużą wiedzę na temat tworzenia Spółek i będzie 
udzielał pomocy zainteresowanym w ich tworzeniu.$!
Pan Sylwester Izbicki powiedział że należy uświadomić każdego, który będzie chciał 
pokierować taka spółką i otrzymywać dotacje z budżetu Gminy że spoczywa na 
takiej spółce wielka odpowiedzialność bo z każdej złotówki jaką otrzyma spółka 
trzeba się rozliczyć fakturą, przedłożyć stosowne umowy czyli prowadzić 
skrupulatną księgowość.$!
Przewodniczący komisji Adam Skawiński wnioskował by organizować na terenie 
Gminy zebrania wiejskie na których mieszkańcy poinformowani by byli o 
potrzebach regulacji wodnych na ich gruntach w tym celu należy sporządzić plan 
przebiegu rowów i plan napraw melioracji i odtwarzania rowów. Na takie zebrania 
zapraszać imiennie właścicieli gruntów których problemy regulacji wodnej dotyczą. 
Sporządzić  wykazy właścicieli gruntów zmeliorowanych, gruntów gdzie wymagane 
są konserwacje rowów i drenaży. Ponadto sporządzić harmonogram zebrań 
wiejskich – spotkań z mieszkańcami na których to należy uświadamiać mieszkańców 
o konieczności tworzenia Spółek Wodnych. $!
Inspektor Sylwester Izbicki zaproponował by poinformować mieszkańców Gminy o 
ich obowiązku konserwacji rowów odwadniających i naprawie  melioracji na 
gruntach których są właścicielami. I poinformować o tym że z chwilą utworzenia 
Spółki Wodnej  to ona przejmie ten obowiązek.$!
Przewodniczący Adam Skawiński wnioskował by Wójt Gminy odbył naradę z 
sołtysami  na której przedstawi potrzeby w zakresie regulacji gospodarki wodnej na 
gruntach każdego sołectwa i nieuniknionej potrzebie tworzenia Spółek Wodnych  i 
aktywne włączenie się w organizowanie spotkań wiejskich poświeconej tej 
problematyce.$
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Wójt Gminy Henryk Gajda wnosił by komisja Ochrony Środowiska i Rozwoju 
zaprosiła na swoje posiedzenia Naczelnika Powiatu Pabianickiego który by 
przedstawił stanowisko Powiatu jaką proponuje pomoc w tym zakresie.  Bo regulacja 
stosunków wodnych na gruntach jest zadaniem Powiatu. To samo dotyczy miasta 
Pabianice, bo trzeba mieć świadomość że Gmina wykona naprawy melioracyjne na 
gruntach przylegających do miejskich np. Klimkowizny i w rezultacie to ich grunty 
zostaną zalane nasze wysiłki nie przyniosą oczekiwanych efektów.$!
Taką sytuację ma Wójt na Osiedlu Petrykozy, nowo budujący się Herbapol którego 
grunty graniczą z gruntami mieszkańców osiedla Petrykozy polikwidował rowy i 
obecnie mieszkańcy osiedla Petrykozy przychodzą do Wójta z problemami 
dotyczącymi odwodnienia.$!
Komisja Ochrony Środowiska i Rozwoju ustaliła że wystąpi do Starosty Powiatu 
Pabianickiego z prośbą o przedstawienie stanowiska w zakresie udzielania pomocy 
Gminie Pabianice w procesie regulacji stosunków wodnych na terenie Gminy 
Pabianice i omówi tą problematykę na jednym z kolejnych posiedzeń Komisji.$!
Ponadto Wójt Gminy Henryk Gajda poinformował, że Instytut Badań nad 
Demokracją i Przedsiębiorstwem Prywatnym jest organizatorem konkursu „Gmina 
Fair Play”. Wójt Gminy jest namawiany przez Instytut do uczestnictwa Gminy 
Pabianice w XI edycji konkursu. Po przeprowadzonej rozmowie z przedstawicielami 
– organizatorami konkursu dowiedział się że koszt jaki Gmina poniesie z tytułu 
prowadzonych badań to 7.000,00 zł płatne w dwóch ratach. W ramach konkursu 
przyznawane są nagrody: tytuł, godło promocyjne i certyfikat „Gmina Fair Play”.$
Regulamin XI edycji konkursu „Gmina fair Play”  stanowi załącznik do protokołu.$!
Komisja ochrony Środowiska i Rozwoju wnosi by z propozycją przystąpienia do 
konkursu zapoznać pozostałe Komisje Rady by ostatecznie wspólnie podąć decyzję 
co do przystąpienia Gminy Pabianice do konkursu.$!
Podsumowując omawiane problemy związane z regulacją stosunków wodnych na 
terenie Gminy Pabianice Komisja Ochrony Środowiska i Rozwoju podjęła 
następujące wnioski:$!

1. Komisja Ochrony Środowiska i Rozwoju wnioskuje do Wójt Gminy o 
sporządzenie planu przebiegu rowów melioracyjnych na gruntach w 
poszczególnych  sołectwach. $

2. Komisja Ochrony Środowiska i Rozwoju wnioskuje do Wójta Gminy o 
przygotowanie imiennej listy właścicieli zmeliorowanych gruntów, właścicieli     
gruntów przez które przebiegają rowy melioracyjne, drenaże i imiennie 
zaprosił tych mieszkańców na  zebrania  wiejskie na których będą omawiane 
problemy związane z konserwacją  urządzeń  melioracyjnych. $
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3. Komisja Ochrony Środowiska i Rozwoju wnioskuje do Wójta Gminy o 
przygotowanie harmonogramu spotkań wiejskich na których omawiana 
będzie problematyka regulacji stosunków wodnych na gruntach oraz 
tworzenie Spółek Wodnych.$

4. Komisja Ochrony Środowiska i rozwoju wnioskuje do Wójta Gminy Pabianice 
o zorganizowanie w miesiącu kwietniu narady z sołtysami na której 
omówione zostaną potrzeby w zakresie regulacji  stosunków wodnych na 
gruntach w poszczególnych sołectwach.$!

Ad. pkt. 2.$!
W sprawach różnych Wójt Gminy Henryk Gajda poinformował radnych że w 
związku z zamknięciem drogi w Pawlikowicach co jest spowodowane budową 
autostrady S8 będzie musiał zlikwidować komunikację przez miejscowości Rydzyny, 
Pawlikowice, Terenin, Władysławów i Bychlew.$!
Brak dróg serwisowych powoduje że mieszkańcy tych sołectw mają utrudniony 
dojazd do Pabianic.$!
Na tym protokół zakończono.$!

Przewodniczący  
Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju  

Adam Skawiński$!!
Protokolant: Danuta Olejnik
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